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WPROWADZENIE

Szanowni Pañstwo!

Kontynuuj¹c dobr¹ tradycjê poprzednich jubileuszy,

chcielibyœmy podzieliæ siê z Pañstwem przemyœleniami

osób aktywnie uczestnicz¹cych w ¿yciu Fundacji, przed-

stawicieli œrodowiska akademickiego Politechniki War-

szawskiej, stowarzyszeñ bran¿owych, urzêdów central-

nych, stypendystów i wychowanków Fundacji, a tak¿e

przedstawicieli jej sponsorów, bez których niemo¿liwe

by³oby realizowanie celów statutowych.

Kiedy 20 lat temu, z inicjatywy profesora Józefa Model-

skiego, kilka firm z sektora telekomunikacyjnego wraz

z Politechnik¹ Warszawsk¹ powo³a³o Fundacjê Wspie-

rania Rozwoju Radiokomunikacji i Technik Multimedial-

nych, przyœwieca³a nam idea stworzenia forum wspó³-

pracy œrodowiska akademickiego z biznesem w celu

wymiany myœli, ale tak¿e dzia³añ praktycznych na rzecz

rozwoju bran¿y.

Radiokomunikacja, us³ugi multimedialne to dziedziny,

które w minionym dwudziestoleciu zmieni³y nasze co-

dzienne ¿ycie i w sposób znacz¹cy przyczyni³y siê do roz-

woju innych sektorów gospodarki. Dzia³alnoœæ Fundacji

znakomicie wpisa³a siê w zachodz¹ce w naszym kraju

zmiany. W swoich bie¿¹cych dzia³aniach Fundacja

w sposób praktyczny wspiera utalentowanych studen-

tów i doktorantów w ich rozwoju naukowym poprzez

fundowanie stypendiów, udzia³ów w konferencjach

i sympozjach, zarówno w kraju, jak i za granic¹, oraz or-

ganizowanie konkursów i ró¿nego rodzaju spotkañ s³u-

¿¹cych wymianie myœli i pogl¹dów.

W dzia³alnoœci Fundacji uda³o siê znaleŸæ w³aœciw¹ rów-

nowagê miêdzy inicjatywami p³yn¹cymi ze œrodowiska

naukowego i biznesowego. Myœlê, ¿e wszyscy którzy pro-

wadz¹ dzia³alnoœæ gospodarcz¹ zgodz¹ siê, ¿e po-

trzeba wizjonera, aby przekonaæ ludzi do inwestycji

w lepsze jutro, nawet kosztem dzisiejszych wyników. Fun-

dacji siê to uda³o. Aktywnoœæ firm sponsorskich potwier-

dza ¿e efekty prac Fundacji stanowi¹ dla nich wy-

miern¹ wartoœæ, a m³odzi, ambitni studenci s¹ postrze-

gani jako najcenniejsze aktywa.

Przy okazji tego jubileuszu zadajemy sobie pytanie: czy

obrany kierunek dzia³añ Fundacji by³ s³uszny? Setki sty-

pendiów zarówno dla studentów, jak i doktorantów, na-

grody dla autorów najlepszych prac i referatów, kon-

kursy na najlepsz¹ pracê doktorsk¹, patronat nad dzia-

³alnoœci¹ studenckich kó³ naukowych, wyposa¿enie la-

boratoriów dydaktycznych w nowoczesny sprzêt czy fo-

rum wymiany pogl¹dów i doœwiadczeñ (wiedza pra-

ca biznes) – jednoznacznie potwierdzaj¹ s³usznoœæ

obranego przez Fundacjê programu. Fundacja poprzez

ró¿ne swoje dzia³ania wspiera rozwój takich umiejêtno-

œci jak krytyczne myœlenie, kreatywnoœæ, komunikacja

czy kooperacja. Wielu stypendystów i laureatów kon-

kursów kontynuuje pracê naukow¹, inni zasilili szeregi

firm aktywnie uczestnicz¹c w kszta³towaniu nowej gos-

podarczej rzeczywistoœci, potwierdzaj¹c tym samym, ¿e

wiedza staje siê wartoœci¹ poprzez jej praktyczne zasto-

sowanie.

,

�
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Pawe³ Biskupski

Prezes Systemics-PAB Sp. z o.o.
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Dziêki inicjatywie profesora Józefa Modelskiego, nasza

wieloletnia wspó³praca z Fundacj¹ Wspierania Rozwoju

Radiokomunikacji i Technik Multimedialnych zaowoco-

wa³a istotnym poszerzeniem kon-

taktów ze œrodowiskiem akademic-

kim i biznesowym.

Dzia³amy w bran¿y nowych tech-

nologii i jesteœmy jedyn¹ polsk¹

firm¹, która posiada doœwiadcze-

nie w kompleksowych badaniach

i ocenie jakoœci sieci telekomunika-

cyjnych na rynku miêdzynarodo-

wym. Pomagamy operatorom i re-

gulatorom zrozumieæ praktyczne

zagadnienia jakoœci w sieciach

mobilnych i stacjonarnych w Pol-

sce i za granic¹. Rocznie przemierzamy w tym celu

milion kilometrów i wykonujemy 25 tysiêcy godzin po-

miarów.

Jestem dumny, ¿edarowizny rzeczowe i finansowe mojej

firmy Systemics-PAB dla Fundacji w praktyczny sposób

wspieraj¹ zdolnych studentów i pracowników nauki

w ich rozwoju naukowym i zawodo-

wym. Nasz wk³ad dotyczy tak¿e

praktyk zawodowych, prac magis-

terskich i doktorskich. Przekaza-

liœmy na rzecz laboratoriów Poli-

techniki Warszawskiej (ale tak¿e in-

nych uczelni) systemy do pomia-

rów jakoœci w bezprzewodowych

sieciach telekomunikacyjnych.

Osobiœcie chcia³bym wyraziæ naj-

wy¿sze uznanie dla misji i zaanga-

¿owania profesora Modelskiego

w promowaniu praktycznej wspó³-

pracy œrodowiska akademickiego i biznesowego. Cie-

szê siê i jestem do dyspozycji na kolejne 20 lat!

Cieszê siê i jestem

do dyspozycji

na kolejne 20 lat!
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Prof. Hanna Bogucka

Politechnika Poznañska,

Cz³onek korespondent PAN.

Korzysta³a ze stypendium

na opracowanie

monografii w roku 2012.
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Kiedy w 2012 roku rozwa¿a³am napisanie i opublikowa-

nie ksi¹¿ki na temat technologii radia kognitywnego,

trudno by³o znaleŸæ wydawcê, który zaryzykowa³by

publikacjê o wydawa³oby siê doœæ w¹skiej, futurystycz-

nej, a nawet „egzotycznej” tematyce. Zale¿a³o mi, by

by³o to wydawnictwo o zasiêgu ogólnopolskim. Uda³o

mi siê przekonaæ Wydawnictwo Naukowe PWN, jednak

konieczne by³o dofinansowanie

publikacji ze wzglêdu na planowa-

ny nak³ad. Z³o¿y³am wiêc wniosek

do Fundacji Wspierania Rozwoju

Radiokomunikacji i Technik Multi-

medialnych i uda³o mi siê uzyskaæ

wsparcie finansowe. Dziêki temu

napisa³am swoj¹ ksi¹¿kê pt. „Tech-

nologie radia kognitywnego”, któ-

ra zosta³a wydana w 2013 r. Ju¿

wkrótce okaza³o siê, ¿e radio kog-

nitywne jest jednym z kierunków

rozwoju nowoczesnych systemów

telekomunikacji 5. generacji przy-

jêtych przez europejsk¹ inicjatywê

5G Infrastructure Public Private Partnership (5G PPP)

finansowan¹ przez Komisjê Europejsk¹ i europejski prze-

mys³ telekomunikacyjny. Tak to „egzotyczna” tematyka

sta³a siê wiod¹c¹ w Polsce, Europie i na œwiecie. Dziêki

Fundacji powsta³a ksi¹¿ka, która – mam nadziejê – jest

przewodnikiem dla in¿ynierów, projektantów systemów,

radiowców i studentów telekomunikacji po niuansach

technologii radia kognitywnego. Ksi¹¿ka ta sta³a siê te¿

moim wa¿nym osi¹gniêciem w dorobku przedstawio-

nym do oceny w celu uzyskania tytu³u profesora, co

dokona³o siê z sukcesem w 2014 r.

Dzia³alnoœæ Fundacji poza wspieraniem doœwiadczo-

nych naukowców i ich publikacji, imponuje przede

wszystkim wspieraniem m³odych

badaczy, w szczególnoœci poprzez

nagrody dla wyró¿niaj¹cych siê

doktoratów. Trudno przeceniæ to

wsparcie. A¿ trzech wypromowa-

nych przeze mnie doktorów otrzy-

ma³o te nagrody w kolejnych la-

tach: dr in¿. Adrian Kliks (obecnie

ju¿ doktor habilitowany), dr in¿.

Pawe³ Kryszkiewicz i dr in¿. Krzysztof

Cichoñ. Wiem od nich, jak bardzo

finansowe wsparcie Fundacji po-

maga w kontynuacji naukowej

œcie¿ki rozwoju. Do³¹czamy siê

wspólnie do podziêkowañ Funda-

cji i jej dzia³aczom, Panu Prezesowi prof. dr. hab. in¿.

Józefowi Modelskiemu, Radzie Fundacji, komisjom

konkursowym oraz sponsorom za wsparcie, poœwiêcony

czas i pracê w szczytnym celu. Z okazji 20-lecia powsta-

nia Fundacji ¿yczê Pañstwu dalszych sukcesów i wspa-

nia³ych, daj¹cych wiele satysfakcji projektów!
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Dziêki temu napisa³am

swoj¹ ksi¹¿kê

pt. „Technologie radia

kognitywnego”.



Marcin Cichy

Prezes Urzêdu Komunikacji Elektronicznej.

10



Dwadzieœcia lat istnienia Fundacji Wspierania Roz-

woju Radiokomunikacji i Technik Multimedialnych, jej

rozwój, funkcjonowanie w zmiennych warunkach

i wspieranie m³odych ludzi w d¹¿eniu do realizacji nau-

kowych wyzwañ, to ogromny ka-

pita³. Dwadzieœcia ostatnich lat to

równie¿ kolosalna zmiana w ob-

szarze technologii w wymiarze gos-

podarczym.

Cyfrowy œwiat determinuje procesy

spo³ecznych przeobra¿eñ. Rynek

pracy, który kszta³tuje siê po

czwartej rewolucji przemys³owej,

oferuje zarówno wyzwania jak

i szanse. Dziêki wsparciu, jakie

Fundacja daje m³odym, ambitnym

i pe³nym pasji naukowcom i ca-

³emu œrodowisku Politechniki War-

szawskiej, a tak¿e innych uczelni,

dokonuje siê systematyczny progres. Dynamika tech-

nologicznych zmian wymusza synergiê dzia³añ sektora

naukowego, administracji i biznesu. Wed³ug dostêp-

nych szacunków, w obszarach zwi¹zanych z gospodar-

k¹ w 28 krajach Unii Europejskiej powstanie ponad mi-

lion nowych miejsc pracy w ci¹gu roku. Szacuje siê, ¿e

65% obecnie ucz¹cych siê dzieci bêdzie pracowaæ

w zawodach, które jeszcze nie istniej¹, a popyt na umie-

jêtnoœci ulegnie zmianie – w naj-

bli¿szych latach zniknie oko³o 700

aktualnie wykonywanych zawo-

dów. Inwestowanie w edukacjê,

szczególnie w odniesieniu do STEM

(nauka, technologia, in¿ynieria

i matematyka) staje siê wiêc pod-

staw¹ perspektywicznego plano-

wania rozwoju technologicznego

i gospodarczego.

Urz¹d Komunikacji Elektronicznej

od lat wspiera uczelnie techniczne

w kraju i docenia ich wk³ad oraz

zaanga¿owanie w rozwój nauki.

Pragnê z³o¿yæ na Pañstwa rêce wyrazy uznania za

nies³abn¹cy entuzjazm w promowaniu polskiej nauki.

¯yczê wielu dalszych sukcesów!

Dynamika

technologicznych

zmian wymusza

synergiê dzia³añ

sektora naukowego,

administracji i biznesu.
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Vitomir Djaja-Joœko

Asystent w Instytucie

Radioelektroniki i Technik

Multimedialnych PW.

Otrzyma³ stypendium

na przygotowanie pracy

magisterskiej w roku 2014.
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¯yjemy w czasach dynamicznego rozwoju techniki, a co

za tym idzie szybkiego postêpu w takich dziedzinach jak

telekomunikacja, radiokomunikacja oraz multimedia.

Istotn¹ cech¹ samego postêpu jest to, ¿e jest bezpoœ-

rednio uzale¿niony od ludzi oddanych swojej pracy oraz

swojej pasji. Œmia³o mogê powiedzieæ, ¿e Fundacja

w wielkim stopniu wspiera w³aœnie takich ludzi, przez

ró¿nego rodzaju stypendia (od in¿ynierskich do ha-

bilitacyjnych), wspó³finansowanie wyjazdów nauko-

wych oraz konferencji, a tak¿e

przez organizacjê seminariów oraz

innych spotkañ umo¿liwiaj¹cych

wymianê wiedzy i pogl¹dów. Przy-

czynia siê w ten sposób zarówno

do rozwoju kadry naukowej na

uczelniach wy¿szych, jak i do pod-

noszenia kompetencji osób uda-

j¹cych siê do pracy w firmach, kor-

poracjach lub rozpoczynaj¹cych

w³asn¹ dzia³alnoœæ.

Kiedy w 2014 roku pierwszy raz ze-

tkn¹³em siê z Fundacj¹, która za-

pewni³a mi wtedy wsparcie przy

realizacji pracy magisterskiej, nie

wiedzia³em jeszcze, ¿e nasze drogi

na przestrzeni kolejnych lat zejd¹

siê wiele razy. W 2015 roku rozpo-

cz¹³em studia doktoranckie w In-

stytucie Radioelektroniki i Technik Multimedialnych na

Wydziale Elektroniki i Technik Informacyjnych Poli-

techniki Warszawskiej. Od tamtego czasu mia³em przy-

jemnoœæ braæ udzia³ w konferencjach naukowych,

zarówno w kraju, jak i za granic¹. Umo¿liwi³o mi to po-

szerzenie moich horyzontów, miêdzy innymi dziêki kon-

taktom z innymi naukowcami ze œwiata. W wielu przy-

padkach moje wyjazdy by³y wspierane przez Fundacjê,

np. poprzez finansowanie op³at konferencyjnych.

Przydzielanie stypendiów oraz innych form finansowego

wsparcia m³odych naukowców to tylko jedna z ga³êzi

dzia³alnoœci Fundacji. Wyj¹tkowo istotnym obszarem,

w którym Fundacja œwietnie siê odnajduje, jest organiza-

cja ró¿nego rodzaju seminariów oraz spotkañ, pozwa-

laj¹cych na wymianê wiedzy oraz doœwiadczeñ. Mo¿na

do nich zaliczyæ na przyk³ad corocznie odbywaj¹ce siê

Seminarium Stypendystów Fundacji, gdzie studenci

oraz m³odzi naukowcy mog¹ dzieliæ siê swoimi osi¹g-

niêciami oraz postêpami w rea-

lizowanych pracach.

Korzystaj¹c z okazji pragn¹³bym bardzo podziêkowaæ

Zarz¹dowi oraz Cz³onkom Fundacji za udzielone

wsparcie, które umo¿liwi³o mi rozwiniêcie zainteresowañ

naukowych. ¯yczê równie¿ dalszych sukcesów w reali-

zacji kolejnych celów.

Jedn¹ z najnowszych inicjatyw

Fundacji jest organizacja „Forum:

Wiedza Praca Biznes”, w ra-

mach którego firmy wspieraj¹ce

Fundacjê mog¹ zaprezentowaæ

profil swojej dzia³alnoœci, pokazaæ

jak wygl¹da w nich praca, a pra-

cownicy mog¹ podzieliæ siê swo-

imi doœwiadczeniami i przemyœle-

niami. Spotkania te s¹ wyj¹tkow¹

okazj¹ dla studentów, aby jeszcze

na etapie studiów zobaczyæ co

mo¿e ich czekaæ w przysz³oœci.

„Forum: Wiedza Praca Biznes”

jest unikatow¹ inicjatyw¹ ³¹cz¹c¹

dwa œwiaty – uczelni i biznesu, które

dla obopólnego sukcesu powinny

ze sob¹ wspó³pracowaæ.

� �

� �
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„Forum:

Wiedza Praca Biznes”

jest unikatow¹ inicjatyw¹

³¹cz¹c¹ dwa œwiaty

– uczelni i biznesu,

które dla obopólnego

sukcesu powinny

ze sob¹ wspó³pracowaæ.
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Andrzej Dulka

Prezes Polskiej Izby

Informatyki i Telekomunikacji,

by³y Prezes Alcatel-Lucent Polska.
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Zarz¹dzaj¹c firm¹ Alcatel-Lucent w Polsce obserwowa-

³em, jak wprowadzane nowe technologie w sposób

rewolucyjny zmienia³y rynek teleinformatyczny w na-

szym kraju. Transformacja archaicznej analogowej

infrastruktury do sieci przygotowanej na wprowadzenie

technologii 5G, a co za tym idzie Przemys³u 4.0, nie

by³aby mo¿liwa bez wielu roczni-

ków utalentowanych in¿ynierów

i nowoczesnej kadry naukowej. Dzi-

siaj, jako prezes Polskiej Izby Infor-

matyki i Telekomunikacji (zrzeszaj¹-

cej ponad 130 podmiotów gospo-

darczych o zasiêgu globalnym,

krajowym i lokalnym), mogê po-

wiedzieæ, ¿e mój punkt widzenia

nie zmieni³ siê, a ocena wagi i zna-

czenia inwestowania w rozwój m³o-

dego pokolenia, wyszukiwania

i wspierania twórczych talentów

uleg³a wzmocnieniu: inwestycja

w m³ode pokolenie to inwestycja

najlepsza z mo¿liwych!

Tak¹ w³aœnie misjê od 20 lat reali-

zuje Fundacja Wspierania Rozwoju

Radiokomunikacji i Technik Multi-

medialnych. W tym czasie mia³em

zaszczyt byæ dwukrotnie Prezesem

Rady Fundacji, wiêc wiem, w jak

rozwa¿ny sposób dysponowane s¹

œrodki bêd¹ce w dyspozycji organizacji, przede

wszystkim na stypendia studenckie, doktorskie, a nawet

habilitacyjne, doposa¿enie laboratoriów badawczych

i dydaktycznych, a tak¿e wiele innych inicjatyw wspo-

magaj¹cych rozwój myœlinaukowej.

Przez wszystkie lata dzia³alnoœæ Fundacji opiera³a siê na

du¿ej aktywnoœci przedstawicieli firm sponsoruj¹cych,

osób zaanga¿owanych na rzecz œrodowiska, inwestuj¹-

cych swój czas i pomys³owoœæ. Podam najnowszy przy-

k³ad: du¿¹ popularnoœci¹ wœród studentów cieszy³o siê

w tym roku Forum Wiedza Praca Biznes, gdzie

studenci Politechniki mieli mo¿li-

woœæ uczestniczyæ w cyklu spotkañ

ze swoimi starszymi kolegami za-

trudnionymi w renomowanych fir-

mach teleinformatycznych. Pomys³

polega³ na skróceniu dystansu

miêdzy nauk¹ i biznesem. Warto

wskazaæ, ¿e ta cenna inicjatywa

bêdzie kontynuowana w kolejnym

roku akademickim.

� �

Aktywnoœæ w ramach Fundacji jest

dla mnie przyjemnoœci¹ i daje mi

mo¿liwoœæ uczestniczenia w dob-

rze zorganizowanym, wielolet-

nim projekcie realizuj¹cym war-

toœciow¹ i potrzebn¹ misjê. Chcia³-

bym ¿yczyæ Fundatorom i Spon-

sorom Fundacji wytrwa³oœci we

wspieraniu celów i planów jej dzia-

³ania, Prezesowi i Zarz¹dowi po-

dziêkowaæ za wiele lat wype³nio-

nych cennymi pomys³ami, inicja-

tywami i prac¹. ¯yczê wielu kolej-

nych lat równie efektywnego realizowania misji Fun-

dacji.

Aktywnoœæ

w ramach Fundacji

jest dla mnie

przyjemnoœci¹

i daje mi mo¿liwoœæ

uczestniczenia w dobrze

zorganizowanym,

wieloletnim projekcie

realizuj¹cym

wartoœciow¹

i potrzebn¹ misjê.



Rafa³ G³ogowski

Po doktoracie pracowa³

w Szwajcarii a od 3 lat

prowadzi w³asn¹

dzia³alnoœæ konsultingow¹

w dziedzinie techniki

antenowej w Polsce.

Otrzyma³ stypendium

na udzia³ w programie

Erasmus w roku 2007,

a w roku 2008

na przygotowanie pracy

magisterskiej.
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Stypendyst¹ Fundacji by³em w latach 2007–2008 w cza-

sie ostatnich dwóch lat moich studiów na Wydziale

Elektroniki i Techniki Informacyjnych Politechniki War-

szawskiej. Pierwsze wsparcie, które otrzyma³em od

Fundacji to stypendium na czas udzia³u w programie

wymiany miêdzynarodowej Socrates-Erasmus. W ra-

mach tego programu spêdzi³em pó³ roku w Instituto

Superior Técnico w Lizbonie, gdzie pracowa³em nad

rozwi¹zaniami systemów antenowych MIMO (Multiple-

Input Multipe-Output) dla ma³ych terminali u¿ytkownika,

czyli na przyk³ad telefonów komórkowych lub tabletów.

Z t¹ czêœci¹ moich studiów i kariery naukowej wi¹¿e siê

pewna anegdota. Podsumowaniem mojego pobytu

by³ raport, który z formalnego punktu widzenia w Liz-

bonie by³ uznawany za pracê ma-

gistersk¹. W zwi¹zku z tym zorga-

nizowano w Lizbonie obronê mojej

pracy przed komisj¹. W czasie dys-

kusji nad wynikami jeden z cz³on-

ków jury zapyta³, czy zapropono-

wane rozwi¹zanie nie jest za du¿e,

aby zmieœciæ je w telefonie ko-

mórkowym i na poparcie tej tezy

wyj¹³ z kieszeni telefon marki Nokia.

Z tego co pamiêtam by³ to model

3310. Rzeczywiœcie rozwi¹zanie,

które zaproponowa³em, by³o sporo

wiêksze, wiêc odpowiedzia³em, ¿e

oczywiœcie w tak ma³ym telefonie

siê nie zmieœci, i ¿e terminal, który

mo¿e u¿ywaæ tego typu systemu

anten musi byæ wiêkszy, ale za to

bêdzie móg³ zaoferowaæ mo¿li-

woœæ korzystania z wielu inter-

fejsów radiowych z du¿ymi prze-

p³ywnoœciami. Kolejne pytanie, czy

ktokolwiek bêdzie chcia³ mieæ tak du¿y terminal, po-

zosta³o bez odpowiedzi… Patrzê teraz na mój aktualny

telefon komórkowy, który le¿y ko³o mnie na biurku i mu-

szê stwierdziæ, ¿e jest oko³o 1/3 wiêkszy ni¿ to co zapro-

ponowa³em w Lizbonie. Mo¿na wiêc œmia³o stwierdziæ,

¿e prace wspierane przez Fundacjê wyprzedzi³y swoje

czasy. Zreszt¹ do dziœ moja publikacja, przedstawiaj¹ca

wyniki tamtych badañ, ma najwiêksz¹ liczbê cytowañ

z ca³ego mojego dorobku naukowego.

Kolejne stypendium Fundacji otrzyma³em po powrocie

do Polski jako wsparcie w czasie pisania pracy magi-

sterskiej w Instytucie Radioelektroniki. Praca dotyczy³a

alternatywnych metod kszta³towania wi¹zki sterowa-

nych szyków antenowych. Ta pomoc wydatnie pomog-

³a mi w skoncentrowaniu siê na pracy naukowej w cza-

sie ostatniego roku studiów. Dziêki temu uda³o siê unik-

n¹æ podejmowania na wiêksz¹ skalê dodatkowej pra-

cy zarobkowej, co na pewno mia³oby negatywny

wp³yw na jakoœæ mojej pracy oraz wyd³u¿y³oby czas jej

pisania.

Dodatkowe i niezwykle wa¿ne wsparcie otrzyma³em na

zorganizowanie wyjazdu na miêdzynarodow¹ konfe-

rencjê naukow¹ w Stanach Zjednoczonych, na której

prezentowa³em wyniki mojej pracy wykonanej w Liz-

bonie. By³ to bardzo wa¿ny moment w mojej karierze,

poniewa¿ podbudowa³ moj¹

pewnoœæ siebie oraz uzmys³owi³ mi,

¿e moja praca te¿ mo¿e byæ war-

toœciowa dla miêdzynarodowego

œrodowiska naukowego. Dziêki te-

mu zdecydowa³em siê kontynu-

owaæ studia w ramach studiów

doktoranckich, które podj¹³em za

granic¹. Po okresie studiów dokto-

ranckich, które odbywa³em w Liz-

bonie oraz Lozannie, przeszed³em

do przemys³u, ale pracujê w dzia-

³ach badawczo-rozwojowych,

wiêc mo¿na powiedzieæ, ¿e ca³y

czas zajmujê siê tworzeniem no-

wych rozwi¹zañ.

Uwa¿am, ¿e wsparcie, którego

udziela Fundacja jest bardzo wa¿-

ne dla m³odych ludzi, którzy do-

piero zaczynaj¹ karierê zawodo-

w¹. Wsparcie to umo¿liwia spo-

kojne skoncentrowanie siê na pisaniu prac dyplomo-

wych lub pracy naukowej i zachêca do dalszego roz-

wijania siê w ramach studiów doktoranckich. Taka

inicjatywa jest bardzo potrzebna, jeœli chcemy motywo-

waæ najlepszych do podejmowania wysi³ku studiów

trzeciego stopnia. Jest to z po¿ytkiem nie tylko dla nauki,

ale tak¿e dla gospodarki, poniewa¿ czêœæ takich osób,

wliczaj¹c w to mnie, przenosi siê potem z posad uni-

wersyteckich do przemys³u, co ma nieocenion¹ war-

toœæ dla innowacyjnoœci przedsiêbiorstw.

By³ to bardzo wa¿ny

moment w mojej karierze,

poniewa¿ podbudowa³

moj¹ pewnoœæ siebie

oraz uzmys³owi³ mi,

¿e moja praca

te¿ mo¿e byæ wartoœciowa

dla miêdzynarodowego

œrodowiska naukowego.

17



Patrycja Go³os

Vice President Corporate

Affairs w UPC Polska.
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UPC Polska przyst¹pi³a do Fundacji Wspierania Rozwoju

Radiokomunikacji i Technik Multimedialnych w 2005

roku i od tego czasu blisko obser-

wujê jej dzia³ania na rzecz edu-

kacji, promocji oraz rozwoju za-

awansowanych technologii i eko-

systemu cyfrowego, a tak¿e ak-

tywnie uczestniczê w prowadzo-

nych przez Fundacjê projektach.

Fundacja to nie tylko nowe tech-

nologie, ale przede wszystkim lu-

dzie, którzy j¹ tworz¹. Jestem pe³na

uznania dla 20-letniego dorobku

Fundacji oraz dla jej lidera oraz

za³o¿yciela – Profesora Józefa Mo-

delskiego. To jego wizja i energia

przyci¹ga partnerów, organizacje,

a tak¿e m³ode talenty, które dziêki

stale unowoczeœnianej bazie nau-

kowo-dydaktycznej, mog¹ rozwi-

jaæ swoje umiejêtnoœci.

Fundacja z roku na rok poszerza

swoje grono o lokalne i miêdzyna-

rodowe instytucje, stwarzaj¹c tym

samym coraz ambitniejsze, a tak¿e

zró¿nicowane œrodowisko dla roz-

woju polskiej myœli technologicznej.

To pozwala na budowanie synergii oraz wspólnych ini-

cjatyw z przedstawicielami ró¿nych bran¿, organizacjê

programów stypendialnych dla najlepszych studentów,

konkursów prac doktorskich i innych form grantów dla

m³odych autorów, którzy dziêki te-

mu mog¹ rosn¹æ, zaskakiwaæ,

a tak¿e promowaæ Polskê na are-

nie miêdzynarodowej. Fundacja to

tak¿e doskona³a platforma wy-

miany opinii, dobrych praktyk oraz

dyskusji na temat najlepszego ma-

ria¿u nauki z cyfrowym biznesem.

Z okazji 20-lecia Fundacji gratulu-

jê wszystkim jej twórcom i amba-

sadorom ¿ycz¹c kolejnych sukce-

sów, prze³omowych wynalazków

oraz stale rosn¹cej liczby polskich

naukowców. Przysz³oœæ jest cyfro-

wa, wiêc jeœli myœlimy o d³ugofa-

lowych inwestycjach w rozwój gos-

podarczy i spo³eczny, to finanso-

wanie nauki, talentów oraz polskiej

myœli technologicznej przyniesie

najwiêksze wymierne benefity.

A na tym najlepiej zna siê w³aœnie

Fundacja.
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Przysz³oœæ jest cyfrowa,

wiêc jeœli myœlimy

o d³ugofalowych

inwestycjach
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i spo³eczny,

to finansowanie

nauki, talentów

oraz polskiej myœli

technologicznej

przyniesie najwiêksze

wymierne benefity.



Marek Gondzio

Prezes Zarz¹du Globema Sp. z o.o.
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Jestem absolwentem Wydzia³u Elektroniki na Poli-

technice Warszawskiej, który teraz funkcjonuje pod

nazw¹ Wydzia³ Elektroniki i Technik Informacyjnych.

Bezpoœrednio po studiach przez kilkanaœcie lat praco-

wa³em w Instytucie Informatyki na tym Wydziale. Od

ponad 20 lat wspólnie z innymi absolwentami Wydzia³u

i potem by³ymi pracownikami Inst. Informatyki buduje-

my, rozwijamy i prowadzimy firmê informatyczn¹ Glo-

bema. Pracuje z nami kilkunastu naszych by³ych stu-

dentów i nadal zatrudniamy ab-

solwentów i studentów WEiTI. Z na-

sz¹ wspó³pracujemy

tak¿e przy ró¿nych projektach

i w³asnych pracach badawczo-

-rozwojowych.

Nie mia³em wiêc ¿adnych w¹tpli-

woœci jak odpowiedzieæ na pyta-

nie prof. Józefa Modelskiego

o mo¿liwoœæ w³¹czenia siê Globe-

my w sponsorowanie stypendiów

dla studentów i m³odych naukow-

ców w ramach Fundacji Wspie-

rania Rozwoju Radiokomunikacji

i Technik Multimedialych. Z rado-

œci¹ przyj¹³em tak¿e zaproszenie

do Rady Fundacji i mo¿liwoœæ dzia-

³ania w tym wyj¹tkowym gronie ³¹-

cz¹cym œwiaty edukacji, nauki i biz-

nesu.

Wszystkie dziedziny, na których

koncentruje siê Fundacja, bardzo

dynamicznie siê rozwijaj¹, nie-

ustannie zmieniaj¹ i stawiaj¹ przed

nami wszystkimi nowe wyzwania.

Bardzo szybki postêp technologi-

czny, cyfryzacja, zastosowania

sztucznej inteligencji, Internet Rzeczy, chmura oblicze-

niowa … – i tak mo¿na by wymieniaæ dalej – oraz

zwi¹zane z tym zmiany spo³eczne i dotycz¹ce stylu

¿ycia wymagaj¹ równie szybkiego i adekwatnego

dostosowywania siê edukacji, badañ naukowo-tech-

nicznych oraz mechanizmów wspó³pracy miêdzy prze-

mys³em, organizacjami i uczelniami. W ci¹gu 20 lat swo-

jego dzia³ania Fundacja sta³a siê doskona³ym przyk³a-

Alma Mater

dem takiego elastycznego funkcjonowania i wspó³pra-

cy œrodowiska akademickiego z biznesem. Za³o¿ycie-

lom i wszystkim w³adzom Fundacji w okresie minionego

dwudziestolecia nale¿¹ siê podziêkowania za liczne

inicjatywy i pracê, uznanie za znacz¹ce osi¹gniêcia

i wielkie gratulacje za dorobek i ugruntowan¹ pozycjê

Fundacji.

Szczególnie cennym osi¹gniêciem Fundacji i osobiœcie

prof. Modelskiego jest wypracowa-

nie konkretnej p³aszczyzny i prak-

tycznych regu³, w ramach których

konkuruj¹ce na co dzieñ ze sob¹

firmy i instytucje mog¹ swobodnie

wymieniaæ siê opiniami oraz zgod-

nie wspó³pracowaæ na rzecz no-

woczesnego kszta³cenia tak teraz

potrzebnych wysoko wykwalifiko-

wanych kadr in¿ynierskich i nau-

kowych.

G³ównymi beneficjentami Funda-

cji s¹ oczywiœcie studenci i dok-

toranci, ale warto podkreœliæ, ¿e

Fundacji uda³o siê poszerzyæ

relacje ze œrodowiskami studenc-

kimi i zaanga¿owaæ je tak¿e do

wspó³pracy przy rozwijaniu prog-

ramu Fundacji o nowe formy dzia-

³ania. Przyk³adem takiej wspó³-

pracy jest uruchomione na po-

cz¹tku 2019 roku Forum Wiedza

Praca Biznes, zreszt¹ otwarte

i dostêpne nie tylko dla studentów

WEiTI, stwarzaj¹ce studentom

mo¿liwoœæ poznania w nieformal-

nej atmosferze firm i instytucji

(w³¹cznie z ich kierownictwami)

jako potencjalnych przysz³ych pracodawców.

Niekwestionowaln¹ miar¹ sukcesu Fundacji staje siê

fakt, ¿e jej dawni stypendyœci w³¹czaj¹ siê w prace

Fundacji i sponsorowanie kolejnych pokoleñ studentów

– teraz ju¿ z pozycji mened¿erów firm. Myœlê, ¿e jest to

najlepsza zapowiedŸ dalszego rozwoju i kolejnych

osi¹gniêæ, czego Fundacji serdecznie ¿yczê.

�

�

Szybki postêp

technologiczny [...]

oraz zwi¹zane z nim

zmiany spo³eczne

wymagaj¹ równie

szybkiego i adekwatnego

dostosowywania siê

edukacji, badañ

naukowo-technicznych

oraz mechanizmów

wspó³pracy miêdzy

przemys³em,

organizacjami

i uczelniami.
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Piotr Jaworski

Cz³onek Zarz¹du ds. Sieci i Technologii,

Orange Polska S.A.
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Gdy powstawa³a Fundacja Wspierania Rozwoju Ra-

diokomunikacji i Technik Multimedialnych, w Polsce

raczkowa³a dopiero technika GPRS, œwiat odetchn¹³

z ulg¹, bo wielki kryzys cywilizacji informatycznej

zwi¹zany z „problemem roku 2000” (zwanym tak¿e

pluskw¹ milenijn¹) zwyczajnie nie nast¹pi³, a Samsung

Electronics przedstawi³ projekt telewizorów cyfrowych

o wysokiej rozdzielczoœci, zapowiadaj¹cych erê HDTV.

Tak, w bardzo du¿ym skrócie, 20 lat temu wygl¹da³ œwiat,

najbli¿szej memu sercu, szeroko rozumianej techniki.

A dziœ? Trwaj¹ prace nad wdro¿eniem w Polsce sieci 5G,

smartfony s¹ w stanie zast¹piæ komputer, swoj¹ pre-

mierê mia³ pierwszy telewizor o roz-

dzielczoœci8K.

Rozwój technologii, a w³aœciwie jej

finalne produkty sta³y siê nie-

odzownym elementem biznesu

i wspó³czesnej gospodarki na ca-

³ym œwiecie. To rozwi¹zania inno-

wacyjne kszta³tuj¹ dziœ œwiat ofe-

rowanych us³ug i mo¿liwoœci w wie-

lu ró¿nych bran¿ach i ga³êziach

przemys³u. By sprostaæ rosn¹cym

oczekiwaniom rynku, musimy zad-

baæ o kadrê specjalistów, która

owe innowacyjne rozwi¹zania jest

w stanie dostarczyæ. Dlatego tak

wa¿ne jest, by wspieraæ œrodowiska

naukowe, in¿ynierów oraz szczególnie uzdolnionych

studentów uczelni technicznych.

Fundacja Wspierania Rozwoju Radiokomunikacji i Tech-

nik Multimedialnych robi to znakomicie i to ju¿ od 20 lat:

setki przyznanych stypendiów (w tym tak¿ena realizacjê

prac habilitacyjnych i doktorskich), promocja w kraju

i za granic¹ osi¹gniêæ m³odych pracowników nauki,

konkursy na najlepsze prace doktorskie, a tak¿e wy-

posa¿anie w nowoczesn¹ aparaturê laboratoriów

dydaktycznych i badawczych na Wydziale Elektroniki

i Technik Informacyjnych PW. Dzia³ania te przyczyniaj¹

siê do rozwoju innowacji, zwiêkszaj¹ mo¿liwoœci pro-

wadzenia badañ naukowych, ale przede wszystkim

wspieraj¹ konkretne osoby – przedstawicieli pokolenia,

które bêdzie kreowaæ now¹, technologicznie jeszcze

bardziej rozwiniêt¹ rzeczywistoœæ.

Ju¿ dziœ na liœcie zawodów przysz³oœci czo³owe miejsca

zajmuj¹ te wywodz¹ce siê w³aœnie ze œwiata in¿ynierii

i technologii – twórcy oprogramowania, specjaliœci ds.

cyberbezpieczeñstwa, czy in¿ynierowie badawczo-

-rozwojowi (specjaliœci R&D). Jako in¿ynier, absolwent

Wydzia³u Elektroniki Politechniki Warszawskiej, cz³owiek

na co dzieñ zwi¹zany z telekomunikacj¹, ale tak¿e

pasjonat techniki AV, szczególnie

cieszê siê, ¿e osoby decyduj¹ce siê

na studia na uczelniach technicz-

nych, wi¹¿¹ce swoj¹ karierê ze

œwiatem technologii, mog¹ liczyæ

na wsparcie – szczególnie istotne

na pocz¹tku œcie¿ki zawodowej.

Bycie cz³onkiem Rady Fundacji

da³o mi mo¿liwoœæ uczestniczenia

w spotkaniach z przedstawicielami

wielu kluczowych firm z bran¿y

elektroniki, mediów i telekomuni-

kacji. To znakomita okazja do

wymiany doœwiadczeñ, ale tak¿e

dowód na to, ¿e pomimo ró¿nych

celów korporacyjnych, nadrzêdny

jest ten, by wspólnie, wspieraæ m³ode talenty i rozwijaæ

œwiat innowacji. Jestem przekonany, ¿e ta idea, tak

skutecznie wspierana i propagowana przez profesora

Józefa Modelskiego, bêdzie przyœwiecaæ wszystkim

zwi¹zanym z Fundacj¹ przez kolejne – co najmniej –

20 lat.

Alan Kay kiedyœ powiedzia³, ¿e „najlepszym sposobem

na przewidzenie przysz³oœci jest jej wynalezienie”.

I w³aœnie tego ¿yczê wszystkim, którzy na swojej nauko-

wej i zawodowej karierze spotkaj¹ Fundacjê.

By sprostaæ rosn¹cym

oczekiwaniom rynku,

musimy zadbaæ o kadrê

specjalistów, która owe

innowacyjne rozwi¹zania

jest w stanie dostarczyæ.
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£ukasz Klimowicz

Otrzyma³ stypendium

na opracowanie

pracy magisterskiej (2018).
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Bêd¹c studentem studiów in¿ynierskich uczestniczy³em

w dorocznym Seminarium Stypendystów Fundacji

Wspierania Rozwoju Radiokomunikacji i Technik Mul-

timedialnych. To wtedy pierwszy raz mia³em okazjê

poznaæ osoby wyró¿nione przez tê organizacjê.

Seminarium zrobi³o na mnie du¿e wra¿enie. Przede

wszystkim z tego powodu, ¿e poruszana tematyka by³a

bardzo szeroka. Dawa³o to mo¿liwoœæ zapoznania siê

z zagadnieniami, którymi zajmuj¹ siê in¿ynierowie

z zupe³nie ró¿nych ga³êzi szeroko rozumianej bran¿y

radiokomunikacji, technik multi-

medialnych oraz IT. Co wiêcej, roz-

wi¹zania prezentowane przez pre-

legentów by³y bardzo innowacyj-

ne. Stypendyœci, mimo m³odego

wieku byli bardzo rzeczowi i po-

siadali specjalistyczn¹ wiedzê

techniczn¹, któr¹ potrafili z ³at-

woœci¹ przekazaæ swoim s³ucha-

czom. Jest to nie³atwa sztuka i dla-

tego szczególnie doceniam takie

umiejêtnoœci.

Z przyjemnoœci¹ i zaciekawieniem

s³ucha³em kolejnych prezentacji

z ró¿nych bloków tematycznych. To

co równie mocno mnie zaintrygo-

wa³o, to obecnoœæ wielu zaproszo-

nych goœci sympatyzuj¹cych z Fun-

dacj¹ – przede wszystkim sponsorów, którzy reprezento-

wali kluczowe firmy bran¿y IT. To bardzo wa¿ne, ¿e

dostrzegaj¹ oni koniecznoœæ utrzymywania wysokiego

poziomu kszta³cenia kolejnych pokoleñ in¿ynierów,

którzy w przysz³oœci bêd¹ zasilaæ ich zespo³y eksperckie.

Uczestnictwo w Seminarium Stypendystów Fundacji

zachêci³o mnie do zg³êbienia wiedzy na temat tej orga-

nizacji. Po zapoznaniu siê z warunkami, jakie stawia-

ne s¹ stypendystom postanowi³em z³o¿yæ wniosek

o przyznanie stypendium na dokoñczenie pracy dyplo-

mowej magisterskiej. Zosta³ on rozpatrzony pozytywnie.

Bêd¹c swego rodzaju perfekcjonist¹ nie lubiê wykony-

waæ zadañ bez pe³nego zaanga¿owania. Dodatkowe

œrodki finansowe, które otrzyma³em, pozwoli³y mi na sku-

pienie siê na realizacji pracy dyplomowej oraz na zajê-

ciach na uczelni bez koniecznoœci obawiania siê o za-

pewnienie p³ynnoœci finansowej. Dziêki temu mog³em

rozwijaæ siê naukowo i utrzymaæ

dobre wyniki w nauce.

Stypendium naukowe to nie jedy-

na pomoc, jak¹ otrzyma³em od

Fundacji Wspierania Rozwoju Ra-

diokomunikacji i Technik Multime-

dialnych. Fundacja wspó³finanso-

wa³a mój udzia³ w Krajowej Kon-

ferencji Radiokomunikacji, Radio-

fonii i Telewizji (KKRRiT), gdzie mog-

³em zaprezentowaæ efekty mojej

pracy magisterskiej, która by³a czê-

œci¹ miêdzynarodowego projektu.

Na koniec chcia³bym podziêko-

waæ Fundacji za udzielone wspar-

cie, jak równie¿ pracownikom

pracowni Systemów Ultraszeroko-

pasmowych za nieocenion¹ pomoc w realizacji prac

dyplomowych. Szczególe podziêkowania kierujê do

mojego promotora – dr. Jerzego Ko³akowskiego.

To bardzo wa¿ne,

¿e dostrzegaj¹ oni

koniecznoœæ

utrzymywania

wysokiego poziomu

kszta³cenia kolejnych

pokoleñ in¿ynierów.
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Witold Ko³odziejski

Przewodnicz¹cy Krajowej

Rady Radiofonii i Telewizji.
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Dwudziestoletnia

dzia³alnoœæ Fundacji

dowiod³a jak s³uszne

by³y to za³o¿enia.

Radiokomunikacja i techniki multimedialne to te ob-

szary techniki, które obok informatyki, najszybciej i naj-

skuteczniej przyczyniaj¹ siê do rozwoju gospodarczego

i cywilizacyjnego spo³eczeñstw. Radiokomunikacja to

sposób komunikacji wszystkich ze wszystkimi, a jedno-

czeœnie potê¿na ga³¹Ÿ gospodarki. Rozwój technik

multimedialnych sprzyja rozwojowi ludzkiej osobowoœci

i kreatywnoœci.

Podstawy teoretyczne osi¹gniêæ technicznych wypra-

cowywane s¹ w placówkach naukowo-badawczych,

na uczelniach i w instytutach, a te

musz¹ opieraæ siê na dobrze

wykszta³conej kadrze. Kolejny wa-

runek rozwoju to œcis³a wspó³praca

z podmiotami gospodarczymi, któ-

re wyniki badañ wykorzystuj¹ do

kreowania nowych rozwi¹zañ i po-

szerzania ofert handlowych. W³a-

œnie na bazie takich za³o¿eñ po-

wsta³a 20 lat temu Fundacja

Wspierania Rozwoju Radiokomuni-

kacji i Technik Multimedialnych. Jej

idea to dba³oœæ o wykszta³cenie

m³odej kadry zasilaj¹cej uczelnie

i instytuty badawcze oraz œcis³a wspó³praca nauki z naj-

szerzej rozumianym przemys³em.

Dwudziestoletnia dzia³alnoœæ Fundacji dowiod³a jak

s³uszne by³y to za³o¿enia. Fundacjê wspieraj¹ licz¹ce siê

na rynku podmioty gospodarcze, bêd¹ce z jednej

strony sponsorami, a z drugiej beneficjentami, wykorzy-

stuj¹cymi badania naukowe przy realizacji swoich

projektów. Szeroki program stypendialny, organizowa-

nie seminariów dla stypendystów Fundacji, wreszcie

coroczne nagrody dla najlepszej pracy doktorskiej m³o-

dego naukowca stanowi¹ realn¹ pomoc przy realizacji

uczelnianych programów naukowych i dydaktycznych.

Warto zwróciæ uwagê, ¿e wrêczana co roku podczas

Krajowej Konferencji Radiokomunikacji, Radiofonii i Tele-

wizji wspomniana wy¿ej nagroda ma charakter bardzo

presti¿owy i stanowi element zdrowej rywalizacji miêdzy

uczelniami.

Pragnê podkreœliæ, ¿ew swojej dzia³alnoœci Fundacja sty-

mulowa³a niejednokrotnie podej-

mowanie tematyki le¿¹cej w krêgu

zainteresowañ Krajowej Rady Ra-

diofonii i Telewizji, zarówno z dzie-

dziny efektownego wykorzystywa-

nia widma czêstotliwoœci radio-

wych, jak i rozwoju platform mul-

timedialnych oraz poprawy ich ja-

koœci.

Gratulujê Fundacji minionych dwu-

dziestu lat i ¿yczê kolejnych twór-

czych inicjatyw i dokonañ w po-

staci efektów wspó³pracy nauki

z przemys³em oraz zastêpu zmotywowanych przez

Fundacjê m³odych zdolnych naukowców, których

odkrycia i wdro¿enia bêd¹ kszta³towaæ rozwój bran¿y

w nastêpnych latach. Specjalne gratulacje kierujê pod

adresem Pana Prof. Józefa Modelskiego, twórcy i nie-

zmordowanego popularyzatora idei Fundacji oraz

¿yczê mu równie wielkiej jak dot¹d pasji i pok³adów

pozytywnej energii przez kolejne dwudziestolecia.



Katarzyna Kosek-Szott

Profesor w Katedrze

Telekomunikacji AGH

w Krakowie, na Wydziale

Informatyki, Elektroniki

i Telekomunikacji.

Zdoby³a nagrodê

w konkursie prac

doktorskich w roku 2012.
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Dwudziesta rocznica istnienia Fundacji Wspierania

Rozwoju Radiokomunikacji i Technik Multimedialnych to

dla mnie niebywa³a okazja do podziêkowania za

ogromne wsparcie, jakie otrzyma³am w 2012 roku.

Zdoby³am wtedy nagrodê drugiego stopnia za pracê

doktorsk¹ pt. „An Analysis of IEEE

802.11 EDCA Ad-hoc Networks in

the Presence of Hidden Nodes”.

By³a to jedna z pierwszych nagród,

jakie otrzyma³am za swoj¹ dzia-

³alnoœæ naukow¹. By³a ona dla

mnie niespodziewana i stanowi³a

du¿¹ zachêtê do kontynuowania

kariery naukowej. Nagroda ta poz-

woli³a mi te¿ uwierzyæ we w³asne

umiejêtnoœci. Dziêki temu rozwinê-

³am wspó³pracê miêdzynarodo-

w¹, pozyska³am finansowanie na

prowadzenie badañ, a w roku 2016

uzyska³am stopieñ doktora habilitowanego.

Sam¹ ceremoniê wrêczenia nagrody Fundacji wspo-

minam szczególnie ciep³o, poniewa¿ uczestniczy³a

w niej wraz ze mn¹ moja trzymiesiêczna córeczka, sta-

j¹c siê tym samym zapewne najm³odsz¹ uczestniczk¹

Krajowej Konferencji Radiokomunikacji, Radiofonii i Te-

lewizji.

Uwa¿am, ¿e wspieranie m³odych

naukowców jest niezwykle wa¿ne.

Stypendia doktoranckie zdecy-

dowanie odbiegaj¹ od stawek

rynkowych bran¿y telekomuni-

kacyjnej. Z przykroœci¹ obserwujê,

¿e ta dysproporcja powiêksza siê

z roku na rok. Bez dodatkowego

wsparcia finansowego prowadze-

nie badañ naukowych jest nie-

zwykle trudne i wybór tej œcie¿ki

kariery zawodowej przez osoby

m³ode nie jest wyborem ³atwym.

Dlatego te¿ z ca³ego serca dziê-

kujê w imieniu w³asnym oraz ¿yczê, aby Fundacja mog-

³a wspieraæ kolejne pokolenia m³odych naukowców

i w dalszym ci¹gu przyczyniaæ siê do rozwoju polskiej

nauki.

Nagroda ta

pozwoli³a mi te¿

uwierzyæ we w³asne

umiejêtnoœci.
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Marek Kowalski

Pracuje w Microsoft

Research Cambridge.

Otrzyma³ stypendium

doktoranckie w roku 2017.

Zdoby³ nagrodê

w konkursie prac

doktorskich w roku 2019.
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Moje pierwsze zetkniêcie z Fundacj¹ mia³o miejsce

w pocz¹tkowej fazie studiów doktoranckich. Chcia³em

wzi¹æ udzia³ w szkole letniej odbywaj¹cej siê w Wielkiej

Brytanii. Dr Jacek Naruniec, mój

promotor pomocniczy, zasuge-

rowa³, ¿ebym spróbowa³ poprosiæ

Fundacjê o dofinansowanie. Dziê-

ki uzyskanemu dofinansowaniu

wzi¹³em udzia³ w wyjeŸdzie, który

nie tylko poszerzy³ moje horyzonty,

ale równie¿ pozwoli³ mi poznaæ

wielu doktorantów oraz nauko-

wców zajmuj¹cych siê podobn¹

tematyk¹. Dziêki temu wyjazdowi

poszerzy³em swoj¹ wiedzê w kwes-

tiach technicznych oraz dowie-

dzia³em siê wiele o tym, gdzie

warto publikowaæ wyniki swoich

prac. Jeden z wyk³adowców poz-

nanych w szkole letniej nale¿y dzi-

siaj do grona moich prze³o¿onych

w Microsoft Research Cambridge.

Kilka lat póŸniej zbli¿a³em siê do

koñca studiów doktoranckich i roz-

poczyna³em prace nad rozpraw¹.

Ze wzglêdu na ograniczony czas

i du¿¹ iloœæ pracy zwi¹zanej z pisa-

niem rozprawy musia³em ograni-

czyæ udzia³ w projektach, które zwykle stanowi³y podsta-

wê mojego utrzymania. Tutaj du¿¹ pomoc¹ okaza³o siê

stypendium Fundacji, które zosta³o mi przyznane na

czas przygotowania rozprawy.

Moje ostatnie (jak dot¹d) spotka-

nie z Fundacj¹ mia³o miejsce kilka

miesiêcy temu, kiedy uzyska³em III

miejsce w konkursie na najlepsz¹

pracê doktorsk¹ z dziedziny radio-

komunikacji i technik multimedial-

nych. Ta presti¿owa nagroda jest

dla mnie du¿ym zaszczytem. Daje

mi nie tylko motywacjê, ale równie¿

istotn¹ informacjê dla przysz³ych

pracodawców.

Uwa¿am, ¿e wsparcie Fundacji

mia³o istotny wp³yw na przebieg

moich studiów doktoranckich oraz

ma dalszy wp³yw na moj¹ karierê

naukow¹. Kontaktuj¹c siê z Funda-

cj¹ zawsze wiedzia³em, ¿e spotka

mnie uprzejme przyjêcie oraz pro-

fesjonalizm. Tak jak kilka lat temu

dr Naruniec zasugerowa³ mi zwró-

cenie siê do Fundacji o pomoc, tak

teraz ja polecam to wszystkim oso-

bom bêd¹cym na pocz¹tku swojej

drogi w nauce.

Dziêki uzyskanemu

dofinansowaniu

wzi¹³em udzia³

w wyjeŸdzie,

który nie tylko

poszerzy³ moje

horyzonty, ale równie¿

pozwoli³ mi poznaæ

wielu doktorantów

oraz naukowców

zajmuj¹cych siê

podobn¹ tematyk¹.
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Andrzej J. Koz³owski

Prezes Zarz¹du Emitel S.A.
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Dwudziesta rocznica powstania Fundacji Wspierania

Rozwoju Radiokomunikacji i Technik Multimedialnych to

doskona³a okazja do ró¿nych podsumowañ, sporz¹-

dzenia bilansu osi¹gniêæ, tak¿e wspomnieñ osób

zaanga¿owanych w jej powstanie i funkcjonowanie. To

tak¿e okazja do wyra¿enia wdziêcznoœci i podziêkowañ

wszystkim zas³u¿onym dla Fundacji. W szczególnoœci dla

profesora Józefa Modelskiego i wielu osób, które swoj¹

prac¹ i zaanga¿owaniem budowa³y i nadal buduj¹

markê i sukces Fundacji.

Rocznica ta powinna byæ tak¿e okazj¹ do refleksji nad

przysz³oœci¹. Dlatego pozwolê so-

bie wykorzystaæ tê okazjê do próby

zarysowania wyzwañ jakie stoj¹

przed nasz¹ Fundacj¹. Na naszych

oczach przebiega 4. rewolucja

technologiczna, której symbolami

s¹ miêdzy innymi rozwój technolo-

gii IoT, 5G oraz sztucznej inteligen-

cji. Znikaj¹ stare i pojawiaj¹ siê zu-

pe³nie nowe profesje, a szacuje siê,

¿e 65 proc. dzieci urodzonych po

2007 r. bêdzie pracowa³o w zawo-

dach, które jeszcze nie istniej¹. Mo-

bilnoœæ i rozwój technologii zapew-

ni¹ pracownikom przysz³oœci swo-

bodê wyboru miejsca pracy. Sza-

cuje siê, ¿e do 2035 r. na œwiecie

bêdzie ok. miliard cyfrowych no-

madów, czyli osób których praca

nie wymaga przebywania w okreœ-

lonym miejscu. Jedyne czego pot-

rzebuj¹ aby pracowaæ, to mobil-

ny sprzêt i stabilny dostêp do Inter-

netu.

¯eby sprostaæ wyzwaniom wspó³czesnej rywalizacji

gospodarczej, Polska potrzebuje kompetentnych

absolwentów, którzy wiedz¹ i kwalifikacjami nie bêd¹

odstawaæ od rówieœników z innych pañstw. Do tego

niezbêdne jest, aby system kszta³cenia uwzglêdnia³

wk³ad polskich przedsiêbiorców i firm, które zmianami

rynkowymi i technologicznymi ¿yj¹ na co dzieñ.

Tradycyjne metody kszta³cenia ju¿ nie wystarcz¹.

Potrzeba nowych, wypracowanych wspólnie przez œwiat

nauki ze œwiatem biznesu. Wyzwania jakie s¹ przed nami

powoduj¹ koniecznoœæ bliskiej wspó³pracy pomiêdzy

nauk¹ a biznesem. Tylko wspó³praca oparta na zasa-

dzie , gdzie dwie strony czerpi¹ z niej korzyœciwin-win

daje szanse, ¿e Polska bêdzie uczestnikiem i jednym

z kreatorów zmian, a nie tylko ich biernym obserwato-

rem. Miejsce Polski w Europie i na œwieciezale¿eæbêdzie

tak¿e, a mo¿e przede wszystkim od tego czy zdo³amy

wykszta³ciæ odpowiednie kadry, które potem w kraju

znajd¹ atrakcyjn¹ ofertê pracy i tutaj bêd¹ pracowaæ

nad wymyœlaniem i wdra¿aniem nowych technologii.

Technologii przysz³oœci. Wszyscy odpowiadamy za

jakoœæ przysz³ych kadr. W znacznej mierze od tego

zale¿eæ bêdzie jakie miejsce w œwiatowej gospodarce,

jej przemianach przypadnie Polsce w przysz³oœci. To

powinien byæ nowy wymiar patriotyzmu gospo-

darczego. Musimy pamiêtaæ, ¿e

przysz³oœæ rozstrzyga siê ju¿ dzisiaj.

Nie staæ nas na to, ¿ebyœmy

przegapili zmiany jakie dziej¹ siê

na naszych oczach. Nie mo¿emy

staæ z boku i tylko siê przygl¹daæ,

jak inne kraje nam uciekaj¹, wy-

przedzaj¹ nas w tej rywalizacji.

Tylko bliska i sta³a wspó³praca,

czerpanie z praktycznych doœ-

wiadczeñ, pozwoli naszym uczel-

niom zachowaæ wysoki poziom

kszta³cenia m³odych ludzi. Z kolei

w interesie firm z naszej bran¿y jest

wspieranie tego procesu, ¿ebyœmy

póŸniej mogli zatrudniaæ wysoko

wykwalifikowanych pracowników.

W tym procesie rola Fundacji mo¿e

byæ kluczowa. Fundacja jest miej-

scem, gdzie od 20 lat spotyka siê

nasza bran¿a ze œwiatem akade-

mickim. To 20 lat wspólnych doœ-

wiadczeñ, programów, projektów,

wielu stypendystów. To 20 lat kon-

taktów i relacji miêdzyludzkich. Ogromny kapita³, który

mo¿e procentowaæ. Jestem przekonany, ¿e w kolejnych

latach Fundacja powinna nadal byæ doskona³ym we-

hiku³em, który ³¹czy œwiat biznesu i nauki. Dlatego dziê-

kuj¹c wszystkim Pañstwu za wieloletnie zaanga¿owanie

w dzia³alnoœæ Fundacji, za pracê , wy-

ra¿am nadziejê, ¿e w kolejnych latach nasza wspólna

praca przyczyni siê do tego, ¿e z murów polskich uczelni

bêd¹ wychodziæ kolejne roczniki najlepszych fachow-

ców, którzy bêd¹ swoj¹ wiedzê wykorzystywaæ w pracy

nad rozwojem najnowszych technologii.

pro publico bono
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Wszyscy odpowiadamy

za jakoœæ przysz³ych kadr.

W znacznej mierze

od tego zale¿eæ bêdzie

jakie miejsce

w œwiatowej gospodarce,

jej przemianach

przypadnie Polsce

w przysz³oœci.

To powinien byæ nowy

wymiar patriotyzmu

gospodarczego.



Jacek Misiurewicz

Profesor w Instytucie Systemów

Elektronicznych PW.

Stypendium habilitacyjne 2012/2013.
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By³em ju¿ wiele lat po doktoracie, gdy zainteresowa³em

siê tematyk¹ oszczêdnego próbkowania (Compressive

Sensing) i postanowi³em zmierzyæ siê z jej zastosowa-

niem w radiolokacji. Przez kilka lat prowadzi³em prace

w tym kierunku – rozwa¿ania matematyczne, badania

symulacyjne i na zarejestrowanych sygna³ach. Prace te

zaowocowa³y kilkoma artyku³ami opublikowanymi na

konferencjach i w czasopismach,

ale brakowa³o czasu i silnej moty-

wacji do zamkniêcia ca³ego tego

dorobku w postaci pracy habilita-

cyjnej, szczególnie ¿e anga¿owa³a

mnie mocno dydaktyka i udzia³

w projektach badawczo-rozwojo-

wych dla przemys³u.

Na tym w³aœnie etapie – wieczne-

go odk³adania na póŸniej – dotar-

³a do mnie informacja, ¿e mo¿na

wyst¹piæ o stypendium habilitacyj-

ne do Fundacji. Propozycjê tak¹

dosta³em poprzez mojego szefa –

prof. Krzysztofa Kulpê, który sam

wczeœniej (w 2005 r.) z takiego sty-

pendium skorzysta³. „Trzeba tylko

pokazaæ, ¿e ju¿ coœ siê stworzy³o –

napisz na jakim etapie przygo-

towania rozprawy jesteœ”. Poza tym

musia³em za³¹czyæ plan dzia³añ – co i kiedy zrobiê, aby

ca³a sprawa zakoñczy³a siê sukcesem.

Kiedy ju¿ mia³em w rêku plan dzia³añ, nagle zobaczy-

³em, ¿e nie tak wiele dzieli mnie od z³o¿enia pracy do

druku. Pisz¹c plan musia³em przecie¿ oszacowaæ czas

potrzebny na dokoñczenie badañ, na opublikowanie

artyku³u w szanowanym czasopiœmie i na prace edy-

cyjne. Spogl¹daj¹c teraz na ten plan widzê, ¿euda³o siê

go wype³niæ z niez³¹ dok³adnoœci¹.

Podanie o stypendium sk³ada³em w marcu 2012 r., a ju¿

rok póŸniej moja praca „Sparsity-

based methods for processing of

radar signals (Metody oparte na

rzadkiej reprezentacji sygna³u

w przetwarzaniu sygna³ów radio-

lokacyjnych)” trafi³a do drukarni.

W kwietniu 2013 r. mog³em wyst¹-

piæ o wszczêcie postêpowania

habilitacyjnego i zakoñczyæ je suk-

cesem w grudniu.

Mo¿na wiêc powiedzieæ, ¿e sty-

pendium Fundacji cel swój osi¹g-

nê³o dwoma drogami – zastrzyk

finansowy umo¿liwi³ mi zmniejsze-

nie zaanga¿owania w innych dzia-

³aniach na czas przygotowania

rozprawy, a wymagania zwi¹zane

z samym aplikowaniem o stypen-

dium da³y impuls potrzebny do

zintensyfikowania prac i pokaza³y,

¿ecel jest osi¹galny w realnej perspektywie.

Mo¿na wiêc powiedzieæ,

¿e stypendium Fundacji

cel swój osi¹gnê³o

dwoma drogami

– poprzez zastrzyk

finansowy i poprzez

mobilizacjê

do intensywniejszej

pracy.



Prof. Micha³ Mrozowski

Kierownik Katedry

In¿ynierii Mikrofalowej

i Antenowej na Wydziale

Elektroniki, Telekomunikacji

i Informatyki PG.
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Jednym z licznych przejawów aktywnoœci Fundacji

Wspierania Rozwoju Radiokomunikacji i Technik Mul-

timedialnych jest coroczny konkurs na najlepsz¹ pracê

doktorsk¹ z dziedziny radiokomunikacji i technik

multimedialnych. W mojej ocenie jest to bardzo wa¿ne

dzia³anie, które œwiadczy o docenieniu przez Fundacjê

szczególnej roli kszta³cenia w Polsce najwy¿szej klasy

specjalistów, którzy bêd¹ w przysz³oœci odpowiadaæ za

postêp nauki i technologii, rozwój us³ug i kszta³cenie

kolejnych pokoleñ absolwentów zajmuj¹cych czo³owe

miejsca w biznesie, urzêdach i instytucjach pañstwo-

wych czy uczelniach.

Doktorat to najbardziej wymagaj¹cy etap w ca³ym okre-

sie kszta³cenia. M³ody cz³owiek, roz-

poczynaj¹c pracê nad nim, staje

przed wyzwaniem, którego nie

mo¿na porównaæ z niczym, czego

do tej pory doœwiadczy³. Znane do-

tychczas zorganizowane formy

i sposoby zdobywania wiedzy oka-

zuj¹ siê nieodpowiednie. Znika jas-

ny podzia³ na wyk³ady, æwiczenia,

laboratoria zwi¹zany z jednym,

œciœle zdefiniowanym przedmio-

tem. Nagle jako nowy, ca³kowicie

do tej pory nieznany element po-

jawia siê problem naukowy, które-

go rozwi¹zanie nie jest jeszcze zna-

ne i to zagadnienie jest nieograniczonym „przedmio-

tem” bez wyraŸniej struktury. Nie mo¿na siê tak po prostu

tego przedmiotu „nauczyæ”. �ród³em wiedzy staj¹ siê

niezliczone publikacje, których autorzy pos³uguj¹ siê

zaawansowanymi, na pocz¹tku czêsto niezrozumia³ymi

metodami. Aby je poznaæ i zrozumieæ, trzeba samemu

poszperaæ w bibliotece, internecie i bazach danych.

Przestaje siê liczyæ umiejêtnoœæ dobrego „odtwarzania”

przyswojonej wiedzy, a podstawow¹ rolê gra kreatyw-

noœæ, systematycznoœæ, synteza ró¿nych zdobytych do

tej pory umiejêtnoœci. Trzeba analizowaæ w³asn¹ pracê

i pracê innych, nauczyæ siê wyci¹gaæ wnioski ze swoich

b³êdów, umieæ zawróciæ ze Ÿle obranej drogi. Po kilku

latach takiego wysi³ku, kiedy wczeœniej niezrozumia³e

artyku³y wydaj¹ siê igraszk¹, a naukowy problem zosta³

rozwi¹zany, pojawia siê kolejna, wysoko zawieszona

poprzeczka – przygotowanie dysertacji. Jak w zwiêz³y

i jednoczeœnie spójny sposób w pe³ni opisaæ w³asne

osi¹gniêcie i drogê prowadz¹c¹ do rozwi¹zania? Pust-

ka w g³owie i „ja tego nigdy nie napiszê” to stan ca³kowi-

cie normalny. Ale w koñcu sukces – dysertacja napisa-

na, pozytywne recenzje, obrona i oto jest nowy doktor.

Kilka lat niezmiernego wysi³ku, poœwiêceñ i wyrzeczeñ,

ale w koñcu i ten etap jest zamkniêty. Przychodzi czas na

„laury”.

Konkurs Fundacji Wspierania Roz-

woju Radiokomunikacji i Technik

Multimedialnych na najlepsz¹ pra-

cê doktorsk¹ z dziedziny radioko-

munikacji i technik multimedial-

nych jest jedn¹ z niewielu w kraju

okazj¹ na zdobycie szczególnego

wyró¿nienia. Szczególnego, bo

przyznanego przez komisjê kon-

kursow¹ w wyniku porównana dy-

sertacji z pracami innych kandyda-

tów. Nagroda za wiele lat wy-

si³ku smakuje z pewnoœci¹ wy-

bornie. Pozwala m³odemu dok-

torowi pomyœleæ: „ciê¿ko by³o, ale w sumie uda³o siê

wykonaæ kawa³ dobrej roboty i zosta³o to docenione.

Nie by³y to lata zmarnowane”. Nagroda ma te¿ znacze-

nie dla œrodowiska – dziêki niej wiemy „kto jest dobry”, na

kogo mo¿e warto zwróciæ uwagê. Skoro sprawdzi³ siê

w doktoracie, to mo¿e poradzi sobie w mojej firmie,

instytucie, projekcie, zespole? Mo¿ewarto powierzyæ mu

jak¹œ funkcjê? A wiêc nie tylko doktorant jest beneficjen-

tem Fundacji, ale ca³e œrodowisko korzysta w wyniku

konkursu. Dlatego jest to konkurs tak wa¿ny, potrzeby

i ceniony!

Nie tylko doktorant

jest beneficjentem

Fundacji, ale ca³e

œrodowisko korzysta

w wyniku konkursu.
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Fundacja ma ju¿ 20 lat… A mo¿e dopiero 20 lat?

Z perspektywy czasu jaki przeznaczamy na aktywnoœæ

zawodow¹ to du¿o. Z perspektywy misji jak¹ bez-

sprzecznie jest budowa spo³eczeñstwa opartego na

wiedzy to zaledwie chwila.

W ci¹gu tych 20 lat zmieni³ siê œwiat i zmieni³a siê

technologia. W³aœnie technologia, w szczególnoœci te-

lekomunikacyjna, teleinformatyczna sta³a siê wyzna-

cznikiem poziomu funkcjonowania gospodarki i mierni-

kiem spo³ecznego rozwoju.

Rozwój technologii w swoim glo-

balnym charakterze wymaga

ci¹g³ego doskonalenia i kszta³ce-

nia kadr in¿ynierskich lokalnie, na

najwy¿szym poziomie dostêpnej

wiedzy i mo¿liwoœci jej pozyskiwa-

nia. Rola Fundacji w tym w³aœnie

kontekœcie jest bezsporna – po-

magamy kszta³ciæ i rozwijaæ naj-

bardziej utalentowanych m³odych

pracowników nauki zwiêkszaj¹c

spektrum mo¿liwoœci ich rozwoju

poprzez œwiadome wsparcie ze strony Fundatorów –

zarówno materialne, jak i merytoryczne.

Pisz¹c te s³owa czujê ogromn¹ satysfakcjê i dumê, ¿e

w 20-letniej historii Fundacji znalaz³o siê miejsce dla mnie

jako fundatora i animatora dzia³añ w zakresie badañ

i rozwoju poprzez otwarcie laboratoriów firmy, z któr¹

by³em zwi¹zany przez ponad 17 lat, firmy która od po-

cz¹tku wspiera³a Fundacjê, najpierw jako Telekomuni-

kacja Polska S.A. nastêpnie jako Orange Polska.

Mo¿liwoœci tak du¿ych i sprawnych organizacji, liderów

na rynku nowych technologii s¹ bez ma³a nieogranicz-

one, nie zawsze jednak w tych organizacjach wystarczy

œwiadomoœci o spo³ecznej odpowiedzialnoœci biznesu

i nie zawsze du¿e organizacje chc¹ i potrafi¹ wspieraæ.

Orange Polska na pewno jest pod tym wzglêdem wzo-

rem dla innych. Wspieraj¹c Fundacjê materialnie tworzy

jednoczeœnie miejsca pracy i zatrudnia absolwentów

polskich uczelni technicznych, daj¹c w praktyce mo¿-

liwoœæ realizacji marzeñ zawodo-

wych.

Dla mnie osobiœcie moja przygoda

z firm¹ zakoñczy³a siê ju¿ prawie

dwa lata temu ale nie zakoñczy³o

to mojej wspó³pracy z Fundacj¹.

Postanowi³em nadal wspieraæ

szczytne cele i dzia³ania Fundacji

– teraz prywatnie, jako fundator

i sympatyk.

Wiem ju¿, ¿e ³atwiej wspieraæ ma-

j¹c za sob¹ du¿¹ organizacjê, ale

nie zawsze to co ³atwiejsze daje nam wiêksz¹ satysfak-

cjê!

Zachêcam wszystkich do dzia³ania i wspierania Fun-

dacji Wspierania Rozwoju Radiokomunikacji i Technik

Multimedialnych niezale¿nie od roli i zmian jakie niesie

za sob¹ ¿ycie. Mamy przed sob¹ co najmniej kolejne

20 lat!

Postanowi³em nadal

wspieraæ szczytne cele

i dzia³ania Fundacji

– teraz prywatnie,

jako fundator i sympatyk.
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20 lat dzia³ania Fundacji Wspierania Rozwoju Radio-

komunikacji i Technik Multimedialnych to piêkny jubi-

leusz. A tak siê sk³ada,¿e w tym roku

wi¹¿e siê z naszym jubileuszem

30-lecia telewizji kablowych w Pol-

sce, bo przecie¿ jej dzia³ania s³u¿¹

tak¿enaszemu rynkowi.Œrodowiska

operatorówi telewizji kablowych

od zarania swoich dziejów poszu-

kiwa³y takich form realizacji swoich

interesów, aby przek³ada³o siê to

na rozwój bran¿y i budowê silnego

rynku. Fundacja, której szef jest tak-

¿e przewodnicz¹cym Rady Konsul-

tacyjnej PIKE, doskonale wype³nia

potrzebê permanentnej edukacji

kadr naszej bran¿y.

Dziœ, kiedy wspólnie obchodzimy

jubileusz 30-lecia telewizji kablowej w Polsce i 20-lecia

Fundacji, dokonujemy tak¿e swoistego bilansu naszych

dokonañ. Fundacja mo¿estanowiæ œwietny przyk³ad, jak

pasjê naukow¹ mo¿na ³¹czyæ z etosem wspierania

m³odszych kolegów i codziennego

mozolnego budowania zaplecza

intelektualnego dla naszego sek-

tora gospodarki. A to tylko czêœæ jej

znakomitej dzia³alnoœci. Polska

Izba Komunikacji Elektronicznej

wraz z Fundacj¹ udanie zrealizo-

wa³a szereg europejskich projek-

tów wdro¿eniowych, jak te¿ nadal

prowadzi projekt edukacyjny

kszta³cenia kadr na rzecz komu-

nikacji szerokopasmowej. Wspie-

raj¹c siê wzajemnie w naszych

dzia³aniach mogê tylko wyraziæ

wdziêcznoœæ, ¿e zgodnie dzia³amy

dla dobra polskiej gospodarki.

Fundacja

mo¿e stanowiæ

œwietny przyk³ad,

jak pasjê naukow¹

mo¿na ³¹czyæ

z etosem wspierania

m³odszych kolegów.
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Rektor Politechniki

Warszawskiej.

42



Powinnoœci¹ najlepszych uczelni w ka¿dym pañstwie

jest kszta³cenie elit spo³eczeñstwa. Tosiê przenosi póŸniej

na wszystkie dziedziny ¿ycia od polityki po gospodarkê.

Politechnika staje siê coraz bardziej takim w³aœnie

uniwersytetem technicznym. Pragniemy dzieliæ siê swoj¹

wiedz¹ i doœwiadczeniem w jak najlepszym przygotowy-

waniu kadry in¿ynierskiej i mened¿erskiej dla potrzeb

gospodarki narodowej. Naszym skarbem s¹ m³odzi

ludzie, którzy ufaj¹ Politechnice Warszawskiej, ¿e tutaj

zdobêd¹ wiedzê i kompetencje, które zapewni¹ im roz-

wój, spe³nienie marzeñ i wspania³e

¿ycie.

Skuteczna realizacja misji Politech-

niki Warszawskiej wymaga jednak

wsparcia, m.in. ze strony podmio-

tów gospodarczych, szczególnie

tych dzia³aj¹cych w najnowocze-

œniejszych, najszybciej rozwijaj¹-

cych siê bran¿ach.

Organizatorem takiego wsparcia

jest od 20 lat Fundacja Wspierania

Rozwoju Radiokomunikacji i Tech-

nik Multimedialnych (FWRRiTM),

która wraz z rozwojem coraz

czêœciej sama finansuje rozwój

m³odych talentów. W pierwszym

okresie dzia³alnoœci by³a to przede

wszystkim pomoc w wyposa¿aniu wybranych laborato-

riów dydaktycznych w nowoczesn¹ aparaturê pomia-

row¹. Z czasem coraz wiêksz¹ rolê zaczê³o odgrywaæ

bezpoœrednie wspieranie m³odych twórców (stypendia

na koñczenie prac in¿ynierskich, magisterskich,

doktorskich i habilitacyjnych, finansowanie udzia³u

w konferencjach, fundowanie nagród w konkursach,

w tym w corocznym krajowym konkursie na najlepsze

prace doktorskie). Udzia³ przedstawicieli wielu firm sek-

tora telekomunikacyjnego i medialnego w regularnych

posiedzeniach Rady Fundacji stanowi równie¿ forum

nawi¹zywania wspó³pracy i wymiany pogl¹dów na

temat form i efektów kszta³cenia.

Gdy Fundacja powstawa³a, obserwatorzy jej pierw-

szych dzia³añ, na ogó³ wspieraj¹c j¹ i licz¹c na pozy-

tywne skutki jej dzia³alnoœci, pe³ni byli jednak w¹tpli-

woœci – czy to siê mo¿eudaæ? Uda³o siê dziêki zaanga¿o-

waniu wielu firm, które uzna³y, ¿e cele Fundacji warte s¹

konkretnego finansowego wspar-

cia. Zaufanie budzi³o i nadal budzi

to, ¿e Rada, Zarz¹d i komisje oce-

niaj¹ce pracuj¹ bez wynagrodze-

nia. Ale uda³o siê przede wszystkim

dziêki pomys³owoœci, zapa³owi i ta-

lentom organizacyjnym inicjatora

Fundacji – prof. Józefa Modelskie-

go. Bez jego uporu, ale równie¿ po-

zycji w œwiecie nauki i gospodarki,

Fundacja nie odnios³aby sukcesu.

Dziœ po 20 latach mogê œmia³o

napisaæ, ¿e jestem pe³en uznania

dla dorobku Fundacji i dumny

z faktu, ¿e Fundacja dzia³a w Po-

litechnice Warszawskiej, na Wy-

dziale Elektroniki i Technik Infor-

macyjnych z którego siê wywodzê.

Ta inicjatywa i jej realizacja to wspania³y wzór do

naœladowania jak uniwersytet, w tym przypadku poli-

technika, mo¿e i powinien wype³niaæ tê czêœæ swojej

misji, któr¹ nazywamy dzisiaj w Europie odpowiedzial-

noœci¹ spo³eczn¹ uniwersytetów.

To ju¿ 20 lat i dopiero 20 lat.

Uda³o siê dziêki

zaanga¿owaniu

wielu firm, które

uzna³y, ¿e cele

Fundacji warte s¹

konkretnego

finansowego

wsparcia.
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Spo³eczeñstwo

informacyjne

i otoczenie cyfrowe

potrzebuj¹ budowy

dobrych relacji

miêdzypokoleniowych

w nauce.

Obecny czas to okres niezwykle dynamicznego rozwoju

techniki i technologii, w tym szczególnie technik ICT.

Rozwój ten spowodowa³ intensywne zmiany spo³eczne

i cywilizacyjne. Budowane jest spo³eczeñstwo informa-

cyjne i gospodarki opartej na wiedzy. Jednoczeœnie

cyfryzuje siê wiele dziedzin naszego ¿ycia spo³ecznego

i gospodarczego. To napêdza dalszy i jeszcze bardziej

dynamiczny rozwój technik ICT oraz wzmaga kolejne

wysokie oczekiwania wobec nauki

i technologii.

Jako dyrektor Akademickiego

Centrum Komputerowego Cyfro-

net i profesor informatyki na AGH

staram siê nad¹¿aæ za tymi osi¹g-

niêciami i oczekiwaniami. Zbudo-

wany w Cyfronecie i intensywnie

eksploatowany superkomputer

Prometheus, osi¹gn¹³ wysok¹ lo-

katê na liœcie TOP500 najszybszych

superkomputerów œwiata. Prome-

theus dostarcza polskim naukow-

com niezwykle wydajnego narzê-

dzia pracy, wykonuj¹cego ka¿de-

go roku dla polskiej nauki wiele mi-

lionów zadañ obliczeniowych. Ko-

nieczne s¹ tak¿ewyrafinowane pa-

kiety oprogramowania. Powstaj¹ nowe us³ugi teleinfor-

matyczne. Polscy naukowcy œwietnie odnajduj¹ siê w tej

sytuacji, a informatyka i telekomunikacja sta³y siê pol-

skimi specjalnoœciami.

Jednoczeœnie jako Senator RP i przewodnicz¹cy Komisji

Nauki, Edukacji i Sportu widzê liczne oczekiwania

pañstwa i gospodarki wobec polskiej nauki. Stawiane

s¹ pytania o kondycjê polskiej nauki, o mo¿liwoœci

polskich naukowców, o szanse dla m³odych. Padaj¹

tak¿e pytania o pozycjê i konkurencyjnoœæ Polski w glo-

balnym œwiecie nauki i na globalnym rynku gospodarki.

Na spor¹ czêœæ tych pytañ odpowiedzia³a wiele lat

temu grupa osób pod przewodnictwem Profesora

Józefa Modelskiego powo³uj¹c

Fundacjê Wspierania Rozwoju Ra-

diokomunikacji i Technik Multi-

medialnych, która obecnie œwiê-

tuje swoje 20-lecie. Gratulujê Panu

Profesorowi tego pomys³u i wielu lat

wype³nionych przez Fundacjê licz-

nymi sukcesami. Na uwagê zas³u-

guje fakt trwania Fundacji i prze-

niesienia jej za³o¿eñ i misji przez

lata intensywnie zmieniaj¹cej siê

rzeczywistoœci. W nowych warun-

kach rozwoju techniki i technologii

spo³eczeñstwo informacyjne i oto-

czenie cyfrowe potrzebuj¹ budo-

wy dobrych relacji miêdzypokole-

niowych w nauce. I to tak¿e –

poœród innych celów – realizuje

Fundacja, nasza Jubilatka. Gratu-

luj¹c, ¿yczê Zarz¹dowi i Radzie Fundacji dalszych lat

owocnej aktywnoœci na rzecz nauki polskiej i rozwoju

m³odych talentów.



Sebastian Wydra

Prezes Zarz¹du ENERGO-TEL S.A.

Otrzyma³ stypendia na przygotowanie

pracy magisterskiej (w roku 2002)

oraz na opracowanie rozprawy doktorskiej

(2005/2006).
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Jest mi niezmiernie mi³o móc napisaæ kilka s³ów refleksji

z okazji 20-lecia Fundacji Wspierania Rozwoju Radio-

komunikacji i Technik Multimedialnych. Pierwszy raz

zetkn¹³em siê z dzia³alnoœci¹ Fundacji w 2002 roku jako

student w Instytucie Radioelektroniki. Koñczy³em studia

magisterskie i na ostatnim roku z³o¿y³em wniosek

o stypendium na przygotowanie pod kierunkiem prof.

Jacka Wojciechowskiego pracy dyplomowej doty-

cz¹cej jakoœci kodowania mowy

polskiej. Wniosek zosta³ pozytywnie

rozpatrzymy i do³¹czy³em do gro-

na stypendystów. Na tym nie za-

koñczy³ siê mój zwi¹zek z Fundacj¹,

gdy¿ na prze³omie 2005 i 2006 roku

otrzyma³em ponownie stypend-

ium, tym razem na przygotowanie

rozprawy doktorskiej pod kierunk-

iem dr. hab. Przemys³awa Dy-

marskiego. Praca dotyczy³a algo-

rytmów rozpoznawania wypowia-

danych g³osem s³ów oraz weryfika-

cji mówców.

Wa¿nym wydarzeniem dla wszyst-

kich beneficjentów Fundacji jest

coroczne seminarium stypendys-

tów. Mia³em okazjê dwa razy wy-

st¹piæ na takim seminarium,

odpowiednio w roku 2002 oraz 2006, prezentuj¹c wyniki

swoich prac. Za ka¿dym razem wi¹za³o siê to z du¿¹

o b a w ¹ i s t r e s e m , a l e p r z y -

nosi³o ogrom pozytywnych doœwiadczeñ.

Kiedy wspominam czas moich studiów pamiêtam, ¿e

nie by³o ³atwo. Tak siê z³o¿y³o, ¿e ju¿ od 3. roku studiów

magisterskich zmuszony by³em podj¹æ regularn¹ pracê

zawodow¹. Obci¹¿enie prac¹ mocno utrudnia³o mi

studiowanie. Trafi³em jednak dwukrotnie na wspania-

Jest mi niezmiernie mi³o móc napisaæ kilka s³ów refleksji

z okazji 20-lecia Fundacji Wspierania Rozwoju Radio-

komunikacji i Technik Multimedialnych. Pierwszy raz

zetkn¹³em siê z dzia³alnoœci¹ Fundacji w 2002 roku jako

student w Instytucie Radioelektroniki. Koñczy³em studia

magisterskie i na ostatnim roku z³o¿y³em wniosek

o stypendium na przygotowanie pod kierunkiem prof.

Jacka Wojciechowskiego pracy dyplomowej doty-

cz¹cej jakoœci kodowania mowy

polskiej. Wniosek zosta³ pozytywnie

rozpatrzony i do³¹czy³em do gro-

na stypendystów. Na tym nie za-

koñczy³ siê mój zwi¹zek z Fundacj¹,

gdy¿ na prze³omie 2005 i 2006 roku

otrzyma³em ponownie stypen-

dium, tym razem na przygotowa-

nie rozprawy doktorskiej pod kie-

runkiem dr. hab. Przemys³awa

Dymarskiego. Praca dotyczy³a al-

gorytmów rozpoznawania wypo-

wiadanych g³osem s³ów oraz we-

ryfikacji mówców.

Wa¿nym wydarzeniem dla wszyst-

kich beneficjentów Fundacji jest

coroczne seminarium stypendys-

tów. Mia³em okazjê dwa razy wy-

st¹piæ na takim seminarium,

odpowiednio w roku 2002 oraz 2006, prezentuj¹c wyniki

swoich prac. Za ka¿dym razem wi¹za³o siê to z du¿¹

obaw¹ i stresem, ale przynosi³o ogrom pozytywnych

doœwiadczeñ.

Kiedy wspominam czas moich studiów pamiêtam, ¿e

nie by³o ³atwo. Tak siê z³o¿y³o, ¿e ju¿ od 3. roku studiów

magisterskich zmuszony by³em podj¹æ regularn¹ pracê

zawodow¹. Obci¹¿enie prac¹ mocno utrudnia³o mi

studiowanie. Trafi³em jednak dwukrotnie na wspania-

³ych promotorów, dziêki którym uda³o mi siê skoñczyæ

studia. Zawsze znajdowali czas, s³u¿yli rad¹ i pomagali

przy opracowaniu materia³ów naukowych. Jednak¿e

³¹czenie pracy i studiów nie by³oby mo¿liwe, gdyby nie

ogromne wsparcie mojej ¿ony, która zawsze we mnie

wierzy³a. To ona mobilizowa³a mnie do podjêcia stu-

diów 3. stopnia i napisania pracy

doktorskiej. A poniewa¿ w tym cza-

sie pojawi³y siê na œwiecie nasze

dwie córki, obowi¹zków przybywa-

³o, moja ¿ona wziê³a to wszystko na

siebie. Wsparcie finansowe w pos-

taci dwukrotnego stypendium Fun-

dacji by³o w tym czasie dla mnie

bardzo pomocne.

Po obronie pracy doktorskiej wyb-

ra³em œcie¿kê kariery zawodowej

w bran¿y telekomunikacyjnej. I te-

raz po latach mam okazjê oraz

zaszczyt stan¹æ po drugiej stronie

i wraz z kierowan¹ przeze mnie

spó³k¹ do³¹czyæ do grona spon-

sorów Fundacji. Tak to w³aœnie his-

toria zatoczy³a ko³o.

Chcia³bym przy tej okazji serdecznie podziêkowaæ

wszystkim osobom, które tworz¹ i dzia³aj¹ w ramach

Fundacji Wspierania Rozwoju Radiokomunikacji i Tech-

nik Multimedialnych za du¿¹ sprawnoœæ organizacyjn¹

oraz wielk¹ pomoc, wsparcie i ¿yczliwoœæ jak¹ zawsze

okazuj¹.

Teraz po latach

mam okazjê

oraz zaszczyt stan¹æ

po drugiej stronie

i wraz z kierowan¹

przeze mnie spó³k¹

do³¹czyæ do grona

sponsorów Fundacji.



Ryszard J. Zieliñski

Profesor Politechniki

Wroc³awskiej.
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Nauki techniczne tworz¹ podstawy materialnego roz-

woju spo³eczeñstwa. Dlatego te¿ tak bardzo wa¿ne jest

wczesne wyszukiwanie wybitnie zdolnych jednostek.

Czêœciowo odbywa siê to na uczelniach technicznych

poprzez systemy stypendialne oraz granty udzielane

w ramach programu „M³oda Kadra”. Niemniej tego typu

wyszukiwanie wybitnie uzdolnionych m³odych nau-

kowców ograniczone jest do obszaru danej uczelni.

Fundacja Wspierania Rozwoju Radiokomunikacji

i Technik Multimedialnych, której dzia³alnoœæ obserwujê

od kilkunastu lat wype³nia lukê

zwi¹zan¹ z mo¿liwoœci¹ konku-

rowania m³odych uzdolnionych

naukowców na poziomie krajo-

wym. W moim przekonaniu jest to

niezmiernie wa¿ny aspekt funk-

cjonowania Fundacji. Ka¿dego ro-

ku organizuje ona konkursy na

najlepsz¹ pracê doktorsk¹ z ob-

szaru telekomunikacji, teleinfor-

matyki i technik multimedialnych

oraz konkursy na najlepszy refe-

rat zaprezentowany podczas Kra-

jowej Konferencji Radiokomunika-

cji, Radiofonii i Telewizji (KKRRiT)

oraz Krajowego Sympozjum Te-

lekomunikacji i Teleinformatyki

(KSTiT). Konferencje te s¹ naj-

wa¿niejszymi dla spo³ecznoœci kra-

jowej wydarzeniami naukowymi

organizowanymi co roku w kraju

i daj¹cymi mo¿liwoœæ porównania

jakoœci prowadzonych badañ nau-

kowych na technicznych uczelniach w Polsce. Szkoda,

¿e konferencje te nie s¹ obecnie doceniane przez

MNiSW, bo stanowi¹ one doskona³e forum dla tego typu

dzia³alnoœci.

Wielokrotnie by³em cz³onkiem komisji wybieraj¹cej

najlepsz¹ pracê doktorsk¹. Wœród zg³aszanych do

konkursu, wyró¿nionych prac doktorskich coraz bardziej

daje siê zauwa¿yæ ich ró¿norodnoœæ – od prac

dotycz¹cych zagadnieñ akustyki i jakoœci dŸwiêku,

poprzez zaawansowane metody kodowania i kom-

presji, techniki mikrofalowe i laserowe, lokalizacjê i na-

wigacjê, zaawansowane metody planowania sieci

radioinformatycznych najnowszych generacji oraz sieci

sensorowe, a na kompatybilnoœci elektromagnetycznej

oraz zaawansowanych metodach przetwarzania

sygna³ów akustycznych i wizyjnych oraz metodach ich

przesy³ania koñcz¹c. Tak szeroki obszar zagadnieñ nie

u³atwia komisji konkursowej wyboru najlepszych prac,

w wielu przypadkach bardzo trudno jest wywa¿yæ

w³aœciwe oceny dla tak ró¿norodnie prowadzonych

badañ naukowych. Fundacja radzi sobie z tym w zna-

komity sposób dziêki przejrzystemu i uwzglêdniaj¹cemu

wiele aspektów procesowi oceny.

O trafnoœci dokonywanych wybo-

rów œwiadczy liczba laureatów

tego konkursu, którzy kontynuowali

kariery naukowe i uzyskali kolejne

stopnie i tytu³y naukowe. Wielo-

krotnie by³em równie¿ przewod-

nicz¹cym oraz cz³onkiem komisji

konkursowych na najlepszy referat

prezentowany na konferencjach

KKRRiT oraz KSTiT. I w tym przy-

padku widaæ ducha rywalizacji

pomiêdzy m³odymi specjalistami

oraz bardzo wysok¹ jakoœæ za-

równo referatów, jak równie¿ przy-

gotowanych prezentacji. Fundacja

przyznaje nagrody pieniê¿ne lau-

reatom konkursów, ale nie one s¹

tu najwa¿niejsze. W wielu przy-

padkach bycie laureatem lub wy-

ró¿nionym w konkursie u³atwia

m³odym laureatom start zawo-

dowy. Oprócz tych dwóch wymie-

nionych aktywnoœci Fundacji, w których bra³em czynny

udzia³, realizuje ona szereg innych wa¿nych programów

informacyjnych i pomocowych.

Trudno przy omówieniu dzia³alnoœci Fundacji nie

wspomnieæ o profesorze Józefie Modelskim, który jest

najaktywniejszym propagatorem misji i dzia³alnoœci

Fundacji i wykorzystuje do tego ka¿d¹ nadarzaj¹c¹ siê

sposobnoœæ. Pragnê ¿yczyæ Fundacji kolejnych tak

udanych dwudziestu lat dzia³alnoœci, której misja i cele

s¹ nie do przecenienia.

O trafnoœci

dokonywanych

wyborów œwiadczy

liczba laureatów

tego konkursu,

którzy kontynuowali

kariery naukowe

i uzyskali kolejne

stopnie i tytu³y

naukowe.
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Jerzy ¯urek

Dyrektor Instytutu £¹cznoœci

Pañstwowego Instytutu Badawczego.
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Pomimo up³ywu

ju¿ 20 lat, zarówno

nazwa Fundacji,

jak i jej cele s¹ nadal

nowoczesne i aktualne,

a ich realizacja jeszcze

bardziej potrzebna

naszemu œrodowisku.

Instytut £¹cznoœci – Pañstwowy Instytut Badawczy jest

jednym z najstarszych instytutów badawczych w Polsce.

Powo³any 4 wrzeœnia 1928 roku nosi³ nazwê – „Instytut

Radiotechniczny”, co jednoznacznie okreœla³o pod-

stawowy obszar jego kompetencji. Instytut w trakcie

swojej dzia³alnoœci realizowa³ wiele istotnych zadañ i by³

wa¿nym elementem polskiego œrodowiska teleko-

munikacyjnego. Pierwsze transmisje telewizyjne, pier-

wsze elementy germanowe, pierwsze cyfrowe urz¹-

dzenia teletransmisyjne, systemy bilingowe, ³¹cznoœæ sa-

telitarna, systemy komórkowe, projektowanie sieci radio-

wych, homologacje urz¹dzeñ tele-

komunikacyjnych, pomiary pola

elektromagnetycznego, labora-

toria wzorcuj¹ce i wiele innych ob-

szarów merytorycznej aktywnoœci

by³o udzia³em Instytutu i jego pra-

cowników.

W³aœnie ludzie i ich kompetencje

s¹ najcenniejszym zasobem w na-

szej bran¿y. Fundacja Wspierania

Rozwoju Radiokomunikacji i Tech-

nik Multimedialnych jest sta³ym

elementem naszego krajowego

œrodowiska ju¿ od 20 lat, a jej pod-

stawowym celem jest dba³oœæ

o rozwój m³odej kadry. Fundacja

poprzez finansowanie stypendiów,

nagród i sta¿y dla uzdolnionych

m³odych osób wykonuje dosko-

na³¹ pracê, która z pewnoœci¹ przyczynia siê do rozwoju

innowacji i badañ naukowych w obszarze telekomu-

nikacji i technik multimedialnych. Nie do przecenienia

jest równie¿ wk³ad Fundacji w organizacjê seminariów

i konferencji naukowych.

W ostatnich latach prze¿ywamy kolejne rewolucje w ob-

szarze telekomunikacji, rewolucje, które determinuj¹ roz-

wój œwiatowej gospodarki. Obecnie nasze œrodowisko

stoi przed wielkim wyzwaniem wdro¿enia sieci 5G i roz-

woju koncepcji planowanych sieci 6G. Wi¹¿e siê to

z kompletn¹ przebudow¹ obecnych sieci teleko-

munikacyjnych oraz nowymi sposobami wdra¿ania

i œwiadczenia us³ug. Budowa nowej sieci o niedos-

têpnych dotychczas parametrach bêdzie determi-

nowaæ dalszy rozwój bezprzewodowych sieci dostê-

powych i us³ug multimedialnych maj¹cych ca³kowicie

nowy wymiar ( , ,

etc.). Wszystkie te zmiany wymagaj¹ wiêkszej

liczby specjalistów o coraz wy¿szych kwalifikacjach,

a rozwój w tym obszarze wspiera

w³aœnie Fundacja.

Jako Dyrektor Instytutu £¹cznoœci –

Pañstwowego Instytutu Badawcze-

go pragnê z³o¿yæ Zarz¹dowi, Ra-

dzie Fundacji i wszystkim osobom

z ni¹ zwi¹zanym serdeczne po-

dziêkowania za d³ugie lata owoc-

nej pracy, pogratulowaæ osi¹g-

niêæ i konsekwencji.

Szczególne podziêkowania i gra-

tulacje sk³adam profesorowi Józe-

fowi Modelskiemu, twórcy Funda-

cji, bez którego codziennej deter-

minacji i konsekwencji w dzia³aniu

Fundacja nie mog³aby poszczyciæ

siê takimi osi¹gniêciami. Nale¿y

podziwiaæ równie¿ wizjonerstwo

Pana Profesora. Pomimo up³ywu ju¿ 20 lat, zarówno

nazwa Fundacji, jak i jej cele s¹ nadal nowoczesne

i aktualne, a ich realizacja jeszcze bardziej potrzebna

naszemu œrodowisku.

Fundacji natomiast sk³adam ¿yczenia dalszego dyna-

micznego rozwoju i coraz wiêkszego wp³ywu na rozwój

naszej dziedziny.

Augmented Reality Virtual Reality Tactile

Internet

51



52

FUNDA A WSPIERANIA ROZWOJU

RADIOKOMUNIKACJI I TECHNIK MULTIMEDIALNYCH

CJ

ISBN 978-83-944347-3-1



FUNDACJA WSPIERANIA ROZWOJU

RADIOKOMUNIKACJI I TECHNIK MULTIMEDIALNYCH

ul. Nowowiejska 15/19, 00-665 Warszawa

tel. +48 22 234 79 10, fax: +48 22 825 65 55

e-mail: fundacja@ire.pw.edu.pl

http//fundacja.ire.pw.edu.pl

KRS 0000026831 REGON 016144710 ING Bank Œl¹ski 42 1050 1038 1000 0022 2399 1635 NIP 526-23-75-749




